
Økonomiudvalget 2018-2021s møde den 18. 

september 2019

Byrådssalen kl. 16.00

Referat

224  Godkendelse af dagsorden

Beslutning

Godkendt med den ændring, at sag 233 udgik af dagsordenen, da den retteligt hører til i Teknisk 

Udvalg.

225  Aktuel økonomi - herunder likviditet

Sagsfremstilling

Likviditet

Likviditet er altid udtryk for et øjebliksbillede på et givent tidspunkt, som kan påvirkes af mange 

faktorer. Den gennemsnitlige likviditet over et år giver derfor det bedste billede af kommunens 

økonomiske situation. Frederikssund Kommune er i lighed med landets øvrige kommuner 

underlagt en kassekreditregel, der betyder, at kommunen skal have en positiv kassebeholdning 

beregnet som et gennemsnit over de seneste 12 måneder. Frederikssund Kommune har imidlertid 

vedtaget en økonomisk politik, der indeholder et mål om, at den gennemsnitlige likviditet ikke blot 

skal svare til dette minimumskrav, men derimod udgøre minimum 100 mio. kr. Endvidere fremgår 

det af politikken, at det er et politisk ønske, at den gennemsnitlige likviditet skal udgøre 125 mio. 

kr. ved udgangen af 2022.

Gennemsnittet for september 2018 til august 2019 udgør 148,5 mio. kr.

I vedlagte notat uddybes den gennemsnitlige likviditet og likviditetsprognosen, herunder 

ændringerne siden sidste prognose og forudsætningerne for prognosen.
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Derudover vedlægges bilag med økonomisk status pr. 31. august 2019 samt budgetforslaget for 

2020-2023 pr. 5. september 2019 (excl. konsekvenserne af økonomiaftalen mellem regeringen og 

KL), som er grundlag for likviditetsprognosen.

Vinge økonomi

Supplerende vedlægges status vedrørende økonomi for Vinge pr. 31. august 2019: Oversigt over 

hvad der er afsat af bevillinger samt forbrugt siden 1. januar 2018. Oversigt med politiske 

behandlinger med økonomiske konsekvenser, som vil blive nærmere belyst og indgå i arbejdet 

med budget 2020-2023.

Økonomi

Aktuel økonomistatus viser en likviditet efter kassekreditreglen på 148,5 mio. kr. pr. 31. august 

2019.

Indstilling

Centerchefen for Økonomi fremsender sagen til orientering for Økonomiudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.

Notat Likviditet august 2019•

Økonomisk status pr. 31. august 2019•

Bilag - Status på budgetforslag 2020-2023•

Bilag - Status på Vinge økonomien - pr. 31. august•

226  Budgetopfølgning pr. 30. juni - Økonomiudvalget

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse § 40.

Sagsfremstilling

Center for Økonomi har foretaget budgetopfølgning pr. 30. juni 2019 på Økonomiudvalgets 

område, der består af driftsudgifter, anlægsudgifter samt finansiering.

Drift
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Budgetopfølgningen giver anledning til en reduktion af budgettet med 2,1 mio. kr., hvoraf 2 mio. 

kr. udgøres af en egentlig tillægsbevilling, mens 0,1 mio. kr. overføres til Teknisk udvalg.

Egentlige tillægsbevillinger

De egentlige tillægsbevillinger udgøres af følgende:

Administration mv.

Der tilføres netto 0,5 mio. kr. fra forsyningsområdet. Grundet øget aktivitet på 

forsyningsområdet opskrives forsyningens administrationsbidrag med 1 mio. kr. Merindtægten 

modsvares af en merudgift på Økonomiudvalget på 0,5 mio. kr. og en tilsvarende merudgift på 

Teknisk udvalg. Effekten i overslagårene er indarbejdet i budgetforslag 2020-2023.

•

Der overføres budget på 1,5 mio. kr. fra 2019 til 2020 vedrørende konsulentydelser i forbindelse 

med Vinge.

•

Overførsel til Teknisk udvalg

Overførslen til Teknisk udvalg udgøres af følgende:

Forsikringer samt udkontering af IT

Der overføres 0,1 mio. kr. til anlæg under Teknisk udvalg til opsættelse af vandstop, idet dette 

formindsker varslet forsikringspræmieforøgelse.

•

Administrativt skøn

Derudover forventes et mindreforbrug på 17,6 mio. kr., der indregnes som administrativt skøn og 

medgår til finansiering af forventet merforbrug på andre områder:

Der forventes et mindreforbrug på den centrale implementeringspulje på 15 mio. kr.•

Der forventes et mindreforbrug på tjenestemandspensioner på 1,5 mio. kr.•

Der forventes et mindreforbrug på beredskabsområdet på 0,2 mio. kr.•

Der forventes et mindreforbrug på 2 mio. kr. på politik og jura – bl.a. vedrørende den centrale 

uddannelsespulje.

•

Der forventes et merforbrug på 1 mio. kr. til erstatningsudbetaling vedrørende arbejdsskade. 

Der pågår pt. advokatundersøgelse. Der er usikkerhed mht. endelig erstatningsudmåling.

•

Øvrigt opmærksomhedspunkt



Budgetopfølgningen pr. 31. marts 2019 indeholdt et administrativt skøn for IKT med et forventet 

mindreforbrug på 4,7 mio. kr. Beløbet blev efterfølgende lagt i kassen ved beslutning på 

byrådsmøde den 24. april 2019 som en del af initiativerne for at reducere serviceudgifterne. Et 

forhold, der betyder, at budgetoverholdelse i 2019 på IKT er betinget af et særligt fokus på 

udgifter, hvorfor området følges tæt frem mod næste budgetopfølgning pr. 30. september 2019.

Se vedlagte driftsbilag for yderligere detaljer.

Finansielle poster

Budgetopfølgningen giver anledning til en nedjustering af indtægterne på 4,4 mio. kr., der alene 

udgøres af egentlige tillægsbevillinger:

Låneoptagelse

4,4 mio. kr. (mindreindtægt). Som følge af forsinkede anlægsprojekter som overføres til 2020, 

nedskrives kommunens låneramme i 2019 med 4,4 mio. kr. Lånerammen opjusteres i 2020 

med 7,3 mio. kr. Forskellen på beløbene skyldes en manglede justering af lånerammen i 2019.

•

Skatter tilskud og udligning

Budgetopfølgningen giver anledning til en reduktion af de budgetterede udgifter på 0,1 mio. kr., 

hvoraf en mindreudgift på 0,3 mio. kr. udgøres af egentlige tillægsbevillinger og en mindreindtægt 

på 0,2 mio. kr. finansieres fra Fritids- og Kulturudvalget:

Skatter - overførsel fra Fritids- og kulturudvalget

0,2 mio. kr. (mindreindtægt). Indtægtsgrundlaget for grundskyld nedskrives med 0,2 mio. kr. i 

2019. Det skyldes nedskrivning af grundskyld for kommunes egne arealer, herunder 

idrætsanlæg samt hallerne i Frederikssund, som er blevet fritaget fra grundskyld. 

Udgiftsbudgettet på Fritids- og kulturudvalget nedsættes tilsvarende.

•

Tilskud og udligning - egentlig tillægsbevilling

0,3 mio. kr. (mindreudgift). Kommunen har tidligere modtaget momsrefusion for udgifter afholdt 

til renovering af Thorstedlund. Da renoveringsarbejdet er foretaget inden for de seneste 10 år, 

skal noget af beløbet tilbagebetales i forbindelse med salg af Thorstedlund. Der er i 2019 

budgetlagt med 2,4 mio. kr. vedr. tilbagebetaling af moms på Thorstedlund. Beløbet er nu 

opgjort og udgør 2,1 mio. kr. Budgettet nedjusteres med 0,3 mio. kr.

•

Anlæg



Budgetopfølgningen giver anledning til en nedjustering af de budgetterede udgifter på 9,6 mio. kr. 

Nedjusteringen skyldes ændrede periodisering på grund af forsinkelser. Beløbet søges derfor 

overført til 2020 og vedrører følgene anlægsprojekter:

4,5 mio. kr. (mindreforbrug) vedrører køb af ejendommen på Toftevej 1. Endelig beslutning 

afventer stadig, og beløbet søges overført til 2020.

•

3,5 mio. kr. (mindreforbrug) vedrører igangværende voldgiftssag i forbindelse med 

Deltakvarteret. Der forventes først en afgørelse i sagen i 2020 og beløbet søges derfor overført 

til 2020.

•

1,6 mio. kr. (mindreforbrug) vedrører adgangsforhold og stationsplads ved station i Vinge. 

Grundet forsinkelser anvendes 1,6 mio. kr. af det afsatte rådighedsbeløb i 2019 først i 2020.

•

For en nærmere gennemgang af budget, forventet forbrug og tillægsbevillinger henvises til 

vedlagte bilag.

Økonomi

Drift

Rent bevillingsmæssigt giver budgetopfølgningen anledning til en tillægsbevilling på -2,1 mio. kr. 

(mindreforbrug), der fordeler sig på følgende områder:

Administration mv.

Indtægtsforøgelse på 0,5 mio. kr. skyldes øget aktivitet på forsyningsområdet (affald), hvorfor 

administrationsbidraget øges fra 3,7 til 4,7 mio. kr. årligt. Merindtægten på 1,0 mio. kr. på det 

skattefinansierede område, modsvares af en merudgift på 0,5 mio. kr. på Økonomiudvalget 

(foruden 0,5 mio. kr. på Teknisk udvalg). Effekt i overslagsår er konsekvensrettet.

•

Udgiftsreduktion på 1,5 mio. kr. udgør konsulentydelser vedrørende Vinge, som overføres til 

2020.

•

Forsikringer samt udkontering af IT

Udgiftsreduktion på 0,1 mio. kr. udgør forsikringsbudget. Budgettet overføres til anlæg under 

Teknisk udvalg til opsættelse af vandstop, idet disse mindsker budgetlagt varslet 

forsikringspræmieforøgelse. Ingen effekt i overslagsår.

•

Derudover giver budgetopfølgningen anledning til et forventet mindreforbrug på 17,6 mio. kr. i 

form af et administrativt skøn administrativt skøn på 17,6 mio. kr., der medgår til finansiering af 

merforbrug på andre områder.

Finansielle poster



Indtægterne fra låneoptagelse reduceres i 2019 med 4,4 mio. kr., og forøges med 7,3 mio. kr. i 

2020.

Skatter, tilskud og udligning

Udgifterne i 2019 nedjusteres med 0,1 mio. kr. fordelt med en mindreindtægt på skatter på 0,2 

mio. kr. samt en mindreudgift på 0,3 mio. kr. på tilskud og udligning.

Anlæg

Udgifterne i 2019 nedjusteres med 9,6 mio. kr., men forøges med et tilsvarende beløb i 2020.

Indstilling

Centerchefen for Økonomi indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at godkende:

Drift

Tillægsbevilling på politikområdet Administration mv. på -2,000 mio. kr. (mindreforbrug).1. 

Tillægsbevilling på politikområdet Forsikringer samt udkontering af IT på -0,100 mio. kr. 

(mindreforbrug).

2. 

Finansielle poster

Tillægsbevilling på politikområdet Optagne lån på 4,364 mio. kr. (mindreindtægt). Der 

indarbejdes en merindtægt på 7,334 mio. kr. i 2020.

3. 

Skatter, tilskud og udligning

Tillægsbevilling på politikområdet Tilskud og udligning på -0,330 mio. kr. (mindreudgift).4. 

Tillægsbevilling på politikområdet Skatter på 0,185 mio. kr. (mindreindtægt).5. 

Anlæg

Tillægsbevilling på 9,611 mio. kr. (mindreforbrug) på anlægsområdet. Beløbet indarbejdes i 

budgettet for 2020.

6. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1-6 anbefales.

Noter Drift - ØU - 2019-06-30•

Forbrugsrapport - 30-06-2019 - Drift•
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Noter - Finansielle poster, skatter, tilskud og udligning pr. 30.06.2019•

Forbrugsrapport - 30.06.2019 - Skatter, tilskud og udligning•

Forbrugsrapport - 30.06.2019 - Finansielle poster•

Anlægsoversigt - Økonomiudvalget•

227  Samlet budgetopfølgning pr. 30. juni 2019

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse § 40.

Sagsfremstilling

Administrationen har udarbejdet budgetopfølgning pr. 30. juni 2019.

Budgetopfølgningen indeholder resultatet af udvalgsbehandlinger i Uddannelsesudvalget, 

Opvækstudvalget, Fritids- og kulturudvalget, Social- og sundhedsudvalget, Velfærdsudvalget, 

Teknisk udvalg , Plan- og miljøudvalget samt Økonomiudvalget med henblik på Byrådets endelige 

godkendelse af de bevillingsmæssige konsekvenser.

Budgetopfølgningen for Økonomiudvalgets egne områder behandles på samme møde som den 

samlede budgetopfølgning, mens Vækstudvalget først behandler budgetopfølgningen på deres 

område den 3. oktober.

Overordnet resultat

I forhold til korrigeret budget pr. 30. juni giver budgetopfølgningen anledning til en stigning i det 

forventede forbrug på 1,1 mio. kr., idet et forventet mindreforbrug på 43,6 mio. kr. indberettes som 

tillægsbevilling, mens et forventet merforbrug på 44,7 mio. kr. medtages som administrativt skøn.

Herefter resulterer budgetopfølgningen i et forventet overskud på 51,6 mio. kr., hvilket er 56,1 mio. 

kr. bedre end oprindeligt forventet.

En stor del af forklaringen herpå skal findes ved øgede salgsindtægter på anlæg på 34,1 mio. kr. 

Derudover kan nævnes mindreforbrug på den aktivitetsbestemte medfinansiering på 9,8 mio. kr. 

samt øget tilskud 14,6 mio. kr. som følge af beslutning i finansloven for 2019 vedrørende 

kompensation for ændringer i den kommunale udligning.

Serviceudgifter
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I forhold til det lokale sigtepunkt på 2.056,6 mio. kr. (oprindeligt vedtaget budget) forventes et 

merforbrug på 1,1 mio. kr. I tilfælde af at kommunerne under et ikke overholder den samlede 

serviceramme og sanktionslovgivningen aktiveres, vil Frederikssund således blive ramt af såvel 

den kollektive som individuelle straf, hvis prognosen realiseres. Dette skal imødegås gennem 

generel tilbageholdenhed i den resterende del af 2019 således, at kommunen ikke bliver 

sanktioneret for en overskridelse af servicerammen, jf. i øvrigt vedhæftede bilag vedrørende 

serviceramme 2019.

Den primære årsag hertil er et forsat stigende økonomisk pres på de specialiserede områder samt 

ældreområdet. Der er vedlagt en særskilt opfølgning på disse områder. Disse viser selvsagt 

samme resultat i forhold til det forventede merforbrug i 2019 som selve budgetopfølgningen på de 

respektive områder. Der foretages blot en nærmere analyse af årsagerne hertil. Overordnet viser 

opfølgningerne:

Et forventet merforbrug på 17,9 mio. kr. på specialundervisningsområdet, der primært skyldes 

et øget antal elever, der visiteres til specialtilbud. En stigning på 3,9 mio. kr. i forhold til 

opfølgningen pr. 31. marts 2019.

•

Et forventet merforbrug på familieområdet på 16,6 mio. kr., der primært skyldes flere 

anbringelses- og forebyggelsessager samt højere gennemsnitspriser. En stigning på 2,7 mio. 

kr. i forhold til opfølgningen pr. 31. maj.

•

Et forventet merforbrug på voksenhandicapområdet på 23,4 mio. kr., der primært skyldes øget 

aktivitet og gennemsnitspriser særligt i forhold til personer visiteret til midlertidige botilbud. En 

stigning på 1 mio. kr. i forhold til opfølgningen pr. 31. maj.

•

Et forventet merforbrug på 7,2 mio. kr. på ældreområdet, der primært skyldes et øget antal 

visiterede timer til hjemmepleje. En reduktion på 2 mio. kr. i forhold til opfølgningen pr. 31. maj.

•

I forhold til seneste opgørelse er det forventede merforbrug øget med 5,6 mio. kr.

Øvrige ændringer på driftsudgifterne

De forventede udgifter til overførselsudgifter stiger med 1,3 mio. kr.•

Indtægter fra den centrale refusionsordning forventes at stige med 1,2 mio. kr.•

Anlæg

De forventede bruttoanlægsudgifter reduceres med 52,8 mio. kr., hvilket primært skyldes 

forsinkelse - og dermed overførsel af budget til 2020 - vedrørende den nye svømmehal samt 

kultur og havnebad. Herefter forventes der samlede bruttoanlægsudgifter på 158,9 mio. kr., hvilket 

er 8,3 mio. kr. mere end oprindeligt forventet.



De forventede bruttoanlægsindtægter reduceres med 7,1 mio. kr., der overføres til 2020, som 

konsekvens af ovennævnte forsinkelse af kultur- og havnebadet. Herefter udgør de forventede 

indtægter 41,2 mio. kr., hvilket er 34,2 mio. kr. mere end oprindeligt forventet.

Der blev i forbindelse med overførselssagen i april 2019 overført mindreforbrug på 0,8 mio. kr. fra 

drift til anlæg på kultur- og havnebadet. Beløbet søges frigivet i nærværende budgetopfølgning.

Skatter, tilskud og udligning

Vedrørende skatter, tilskud og udligning øges de forventede indtægter med 0,1 mio. kr.

Finansielle poster

Vedrørende finansielle poster reduceres de forventede indtægter med 4,4 mio. kr. som følge af 

mindre låneoptagelse, hvilket er en konsekvens af forsinkede anlægsprojekter.

Økonomi

Samlet set resulterer budgetopfølgningen i et forventet overskud i 2019 på 51,6 mio. kr. Samtidig 

forventes der imidlertid en overskridelse i forhold til serviceudgifterne på 1,1 mio. kr. Et forhold, 

der skal imødegås gennem generel tilbageholdenhed i den resterende del af 2019, jf. i øvrigt 

vedhæftede bilag vedrørende serviceramme 2019.

Derudover giver økonomiaftalen for 2020 anledning til, at Frederikssund Kommunes 

serviceramme nedskrives med ca. 4 mio. kr., hvilket der ligeledes redegøres for i bilaget 

vedrørende serviceramme 2019.

Rent bevillingsmæssigt giver budgetopfølgningen anledning til en tillægsbevilling på -43,6 mio. kr. 

(mindreforbrug), der fordeler sig på følgende områder:

Mindreudgifter på 2,035 mio. kr. vedrørende serviceudgifter.•

Mindreudgifter på bruttoanlægsudgifter på 52,811 mio. kr.•

Mindreindtægter vedrørende anlægsindtægter på 7,065 mio. kr.•

Mindreindtægter fra skatter på 0,185 mio. kr.•

Merindtægter på tilskud og udligning på 0,330 mio. kr.•

Mindreindtægter vedrørende låneoptagelse på 4,364 mio. kr.•

Derudover giver budgetopfølgningen anledning til et forventet merforbrug på 44,7 i form af et 

administrativt skøn, der fordeler sig på følgende måde:

Merudgifter vedrørende serviceudgifter på 44,6 mio. kr.•



Merudgifter på 1,3 mio. kr. vedrørende overførselsudgifter.•

Mindreudgifter vedrørende den centrale refusionsordning på 1,2 mio. kr.•

Endelig frigives 0,8 mio. kr. på anlæg i relation til kultur- og havnebadet.

Indstilling

Uddannelsesudvalget, Opvækstudvalget, Fritids- og kulturudvalget, Social- og sundhedsudvalget, 

Velfærdsudvalget, Teknisk udvalg samt Plan- og miljøudvalget har indstillet budgetopfølgningen 

for deres områder til Byrådets godkendelse. Helt ekstraordinært behandler Vækstudvalget første 

budgetopfølgningen indenfor deres område på møde den 3. oktober - og eventuelle 

bemærkninger heraf vil indgå i budgetopfølgningen pr. 30. september 2019.

Budgetopfølgningen for Økonomiudvalgets egne områder behandles på samme møde som den 

samlede budgetopfølgning.

Centerchefen for økonomi indstiller, på baggrund af fagudvalgenes behandling af de enkelte 

områder, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at:

Tillægsbevilling på -43,6 mio. kr. (mindreudgift) godkendes.1. 

Anlægsbevilling (frigivelse) på 0,8 mio. kr. til kultur- og havnebad godkendes.2. 

Generel tilbageholdenhed i den resterende del af 2019 skal sikre overholdelse af 

servicerammen således, at kommunen ikke bliver økonomisk sanktioneret.

3. 

Der tages stilling til, om reduktionen af kommunens serviceramme med 4 mio. kr. i 2019 

grundet lavere inflation end forventet skal give anledning til en tilsvarende reduktion af de 

kommunale budgetter.

4. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1-4 anbefales.

Økonomiudvalget modtager en tilbagemelding på, hvordan administrationen udmønter 

reduktionen på 4 mio. kr. i 2019.

Særskilt opfølgning pr. 30. juni 2019 ØU-BYR•

Oversigtsnotat 300619 ØU-BYR•

Serviceramme 2019•

228  Budget 2020 - Foreløbigt takstark
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Sagsfremstilling

Vedlagte takstark indeholder de foreløbige takster for budgetåret 2020.

Taksterne er beregnet med udgangspunkt i den aktuelle status på arbejdet med budget 2020, 

hvorfor der kan forventes ændringer til de fremlagte takster, afhængig af hvilke budgetforslag fra 

handlingskataloget, som prioriteres i den kommende politiske proces.

De konkrete takster er beregnet efter forskellige principper, hvor det kan nævnes at følgende 

takster fastsættes i.h.t gældende takstcirkulære:

Taksterne for dagpleje, børnehave samt integrerede institutioner, fastsættes som 25 % af de 

budgetterede udgifter til området.

•

Takster for klubberne, fastsættes som 20 % af de budgetterede udgifter til området.•

Derudover er der en række takster som følger lovgivningen på det pågældende område, og hvor 

den konkrete takst for 2020 i nogle tilfælde endnu ikke er udmeldt.

For øvrige takster gælder at de er fastsat med udgangspunkt i budgettets økonomiske- og 

aktivitetsmæssige forudsætninger.

Udvalget bedes på dette møde behandle de foreløbige takster for 2020, med henblik Byrådets 

endelige vedtagelse den 5. november. Det forudsættes, at udvalgets eventuelle forslag til 

ændringer finansieres indenfor udvalgets samlede ramme.

Fagudvalgenes behandling:

Fagudvalgene har i september haft en behandling af taksterne på deres respektive områder, 

hvilket har resulteret i en anbefaling af samtlige takster i vedlagte bilag. Som en del af 

behandlingen har Velfærdsudvalget besluttet at fastholde gratis kørsel til træning og 

vedligeholdelses træning efter serviceloven, med en finansiering indenfor de afsatte 

værdighedspuljemidler. Teknisk udvalg har desuden via et særskilt punkt 079, anbefalet 

affaldstaksterne på det brugerfinansierede område.

Økonomi

De beregnede takster svarer til de økonomiske- og aktivitetsmæssige forudsætninger, som er 

indeholdt i det aktuelle budgetforslag for 2020. Det forventes derfor, at udvalgets eventuelle 

forslag til ændringer til de fremlagte takster finansieres indenfor udvalgets samlede ramme.



Indstilling

Centerchefen for økonomi indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, at:

De foreløbige takster, korrigeret for eventuelle ændringer som følge af den politiske proces, 

indstilles til Byrådets endelige godkendelse den 5. november 2019.

1. 

Beslutning

Anbefales.

Økonomiudvalget anmodede om et notat vedr. ændring af takster i forbindelse med vielser.

Bilag - Foreløbigt takstark 2020 - opdateret•

229  Revisionsaftale

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse § 42

Sagsfremstilling

Kommunens nuværende aftale med BDO udløber pr. 31. december 2019 dog således, at BDO 

færdiggør revisionen af regnskabet for regnskabsåret 2019 i foråret 2020.

Center for Økonomi udarbejder et miniudbud i henhold til en SKI aftale vedrørende 

revisionsydelser med henblik på at tegne en syvårig kontrakt fra 1. januar 2020. Tidsplanen ser ud 

som følger:

Aktivitet Deadline

Offentliggørelse af miniudbudsmateriale 27. september 2019

Frist for afgivelse af tilbud 25. oktober 2019

Evaluering 28. oktober - 8. november 2019

Økonomiudvalget indstiller til Byrådet vedrørende valg af 

revision

20. november 2019

Byrådets godkendelse af valg af revision 27. november 2019

Indhentning af dokumentation og meddelelse om tildeling 28. november - 6. december 2019

Stand still periode 6. - 17. december 2019

Kontraktindgåelse Uge 51
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Byrådet vil dermed godkende valg af revision inden kontrakt indgåelse.

Det er Byrådet, som antager kommunens revision, jf. budget- og regnskabsbekendtgørelsens §5, 

stk. 1. Kommunens revision skal efter lov om kommunernes styrelse § 42, stk. 1 godkendes af 

tilsynsmyndigheden. Ved en fejl er Byrådet ikke blevet forelagt en sag, hvor kommunens revision 

for perioden 2016-2019 antages. I praksis er revisionen udført i overensstemmelse med 

gældende regler og alle årsberetninger er sendt ind til tilsynsmyndigheden. Med henblik på at få 

bragt formalia i orden indstilles det, at BDO antages som revision i perioden 2016-2019.

Økonomi

Udbuddet kan medføre en ændret omkostningsstruktur for kommunens revisionsydelser.

Indstilling

Chefen for Center for Økonomi indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at:

Kommunens nuværende revisor BDO antages for perioden 2016-2019.1. 

Tidsplan for indgåelse af ny revisionsaftale fra 1. januar 2020 tages til efterretning.2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1 blev bragt til afstemning.

For indstillingspunkt 1 stemte: Ole Søbæk (C), Kenneth Jensen (A), Poul Erik Skov Christensen 

(A), Ole Frimann Hansen (F), Maria Katarina Nielsen (B), Inge Messerschmidt (O), John Schmidt 

Andersen (V) og Hans Andersen (V).

Undlod at stemme: Tina Tving Stauning (A).

Indstillingspunkt 1 anbefales.

Indstillingspunkt 2 anbefales.

230  Ændring af regler for spørgetid ved Byrådets møder

Sagsfremstilling

På Økonomiudvalgets møde den 21. august 2019 drøftede udvalget en offentliggørelse af de 

spørgsmål og svar, som fremkommer i forbindelse med Byrådets spørgetid. Økonomiudvalget 

bakkede på mødet op om forslaget om at offentliggøre spørgsmål og svar og anmodede 
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administrationen om et oplæg til en samlet drøftelse af Byrådets spørgetid samt et forslag til, 

hvordan en offentliggørelse af spørgsmål kan ske i praksis.

Formålet med denne sagsfremstilling er således at få en mere generel drøftelse af Byrådets 

spørgetid og at komme med konkrete forslag til hvordan spørgetiden eventuelt kan organiseres 

anderledes end i dag. Afslutningsvist er der desuden et forslag til, hvordan spørgsmål og svar fra 

offentliggøres.

Baggrund

Af Byrådets forretningsorden § 1, stk. 5 fremgår det, at "Umiddelbart før hvert ordinært offentligt 

Byrådsmøde afholdes offentlig spørgetid. Byrådet fastlægger særlige regler her for". Byrådets 

regler for spørgetiden blev vedtaget af Sammenlægningsudvalget den 2. november 2006 og er 

senest ændret af Byrådet den 26. januar 2011. Reglerne for spørgetiden er vedlagt som bilag.

Formålet med spørgetiden er, at give mulighed for at få svar på spørgsmål af almen interesse 

som vedrører kommunale forhold. Spørgsmålene skal jvf. reglerne for spørgetiden være korte og 

må normalt kun tage ét minut at stille og to minutter at besvare (med mulighed for en kort replik og 

duplik). Spørgsmål, der rettelig bør stilles til administrationen, afvises. Kan spørgsmålet ikke 

umiddelbart besvares, kan det besvares skriftligt eller på næste møde i Byrådet.

Hidtidige erfaringer

I forbindelse med temadrøftelsen omkring Borgerinddragelse d. 27. februar 2019 havde 

administrationen udarbejdet et bilag over spørgsmål stillet i spørgetiden opgjort fra 2017 til primo 

2019. Bilaget er opdateret frem til august 2019 og vedlagt sagen. Hensigten med bilaget er at give 

Byrådet et faktuelt overblik over hvordan spørgetiden er blevet brugt de sidste godt 2 ½ år.

Oversigt over antal spørgsmål på Byrådsmøderne fra 2017 til august 2019

Det er administrationens vurdering at erfaringerne fra den nuværende form - hvor borgerne på 

mødet kan stille mundtlige spørgsmål til Byrådet - er blandede.

Der er generelt mange spørgsmål i spørgetiden og antallet af spørgsmål har været stigende; fra 

12 spørgsmål i 2017 til 83 spørgsmål i 2018 og 49 spørgsmål i 2019 frem til august.

Det er desuden erfaringen, at det er de samme - ganske få borgere - der stiller en meget stor del 

af spørgsmålene.



En simpel optælling viser, at de 4 borgere - der har stillet flest spørgsmål - tilsammen har stillet i 

alt 69 spørgsmål - ud af de 144 spørgsmål der blev stillet i perioden 2017 til august 2019 

(svarende til 48% af spørgsmålene).

Erfaringsmæssigt er der en række af de spørgsmål, der stilles i spørgetiden, som ikke er af almen 

interesse, men knyttet til en konkret sag og som ikke kan besvares på Byrådets møde. Men 

derimod bedst kan besvares at administrationen.

En del af spørgsmålene burde retteligt stilles til administrationen og bliver derfor på Byrådsmødet 

henvist hertil.

Nogle borgere stiller ikke konkrete spørgsmål men bruger spørgetiden til at holde et kort indlæg 

om en sag.

Endvidere har der været flere episoder hvor borgere er højrøstede og/eller ikke retter sig efter 

borgmesterens anvisninger.

Forslag til en ændret organisering af Byrådets spørgetid

Der er flere forskellige tiltag som kan indføres for at få en bedre struktur på spørgetiden. Byrådet 

kan:

Stille krav om at spørgsmålene skal være modtaget skriftligt inden Byrådsmødet (senest f.eks. 

8-10 dage før det Byrådsmøde, hvor spørgsmålet ønskes besvaret) i lighed med, hvad en 

række andre kommuner gør. Det indebærer, at spørgsmål der retteligt bør stilles til 

administrationen eller spørgsmål som f.eks. indeholder interne anliggender, der er omfattet af 

lovgivningens bestemmelser om tavshedspligt, kan afvises og i stedet besvares af 

administrationen.

•

Stille krav om at spørgeren rejser sig op og afleverer sit spørgsmål på skrift, samtidig med at de 

stilles mundtligt/bliver læst højt. Det vil gøre det nemmere for administrationen efterfølgende at 

besvare de spørgsmål, der bliver henvist til besvarelse af administrationen (hvorimod det i dag 

indimellem kan være vanskeligt på mødet helt præcist at opfange alle detaljer i spørgsmålet).

•

Beslutte at der højst kan stilles eksempelvis 1 eller 2 spørgsmål på samme møde af en spørger. 

Dermed undgås det, at den samme spørger optager en meget stor del af spørgetiden.

•

Vælge midlertidigt eller permanent at afskaffe spørgetiden, hvis det vurderes, at spørgetiden 

ikke opfylder det formål, som var tiltænkt - dvs. at give mulighed for at få svar på spørgsmål af 

almen interesse, som vedrører kommunale forhold.

•

Offentliggørelse af spørgsmål og svar



Ønskes om en offentliggørelse af spørgsmål og svar fra Byrådets spørgetid kan imødekommes 

ved, at der oprettes en underside (fx under siden "Få indflydelse") på kommunens hjemmeside, 

hvor alle spørgsmål og svar er oplistet - fx fordelt på mødedatoer. Det vil give et godt overblik, idet 

alle spørgsmål er samlet ét sted. Der vil samtidig være mulighed for, at interesserede borgere kan 

abonnere på spørgsmål og svar fra denne side.

Administrationen anbefaler, at en offentliggørelse af spørgsmål og svar alene sker for så vidt 

angår spørgsmål af almen interesse, således at eventuelle spørgsmål knyttet til en konkret sag 

ikke bliver offentliggjort. Spørgsmål og svar der indeholder følsomme personoplysninger må ikke 

offentliggøres.

Økonomi

Center for Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Chefen for Center for Politik, Sundhed og Personale indstiller, at Økonomiudvalget over for 

Byrådet anbefaler, at:

Drøfte og tage stilling til en eventuel ændring af reglerne for Byrådets spørgetid.1. 

Spørgsmål og svar af almen interesse fremadrettet offentliggøres på kommunens 

hjemmeside.

2. 

Beslutning

Økonomiudvalget drøftede sagen og anmodede administrationen om et konkrete oplæg til en 

ændring af reglerne for Byrådets spørgetid med henblik på en fornyet drøftelse i udvalget.

Regler for spørgetid.pdf•

Bilag Oversigt over spørgetid•

231  Status september 2019, Vinge

Sagsfremstilling

Byrådet godkendte på mødet den 29. maj 2019, at administrationen fremlægger en status på 

udviklingen af Vinge, herunder økonomiafrapportering i slutningen af hver kvartal. I denne sag 

foreslås Økonomiudvalget og Byrådet at tage status for seneste kvartal frem til 10. september 

2019 til efterretning.
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Udviklingen af Vinge

Udbud af udvikling og salg af arealer er blevet gennemført fra den 15. maj til 2. september 2019. 

Da ingen tilbud blev modtaget inden for tilbudsfristen, er forslag til den videre proces blev fremlagt 

og drøftet for Byrådet henholdsvis den 4. og den 11. september 2019.

Der er indgået aftale med PWC om udarbejdelse af budget og risikomodel. Arbejdet er i gang og 

det forventes at resultat af opstillede scenarier fremlægges for Byrådet i oktober 2019.

Rammeaftale vedr. bygherrerådgivning er udsendt i EU-udbud. 8 har ansøgt om prækvalifikation, 

hvoraf 5 prækvalificeres. Tilbudsfristen forventes medio oktober 2019, hvorefter resultat 

fremlægges for politisk godkendelse.

Der har i en længere periode været dialog med Grundejerforeningen Deltakvarteret om en 

udlånsaftale af Kommunens areal nord for Grundejerforeningen. Arealet ligger i landzone, delvist i 

en spredningskorridor som er §3 feddet, hvorfor et udlån vil skulle tage hensyn til dette. 

Grundejerforeningen har længe haft et ønske om friareal til ophold og aktivitet. Både udlånsaftale 

samt ansøgning af kommunens idrætsfacilitetspulje pågår.

Stationsprojekte t

Der er et tæt samarbejde med BaneDanmark om Vinge station samt adgangsarealer. Henholdsvis 

Frederikssund Kommune og Banedanmark har fået myndighedsbehandlet projekterne og 

gennemført hovedentrepriseudbud for udførelse af hele stationsprojektet.

Banedanmark er for alvor er i gang med anlægsarbejdet og har haft deres første sporspærring 

den 2. september 2019. Frederikssund Kommunen har samtidig igangsat udførelsen af adgange 

til stationen. Information om anlægsarbejderne er på kommunens hjemmeside, og der er udsendt 

information til berørte institutioner og de som har henvendt sig.

Ved gennemførelse af stationsprojektet vil Novafos skulle anlægge nødvendige 

regnvandsbassiner. Novafos har indsendt myndighedsansøgning for etablering, mens der parallelt 

pågår en nærmere afklaring af tilslutning og deklarering af bassiner generelt på kommunens 

arealer.

Fællesmagasinet

Lokalplan for nyt Fællesmagasinet er under udarbejdelse og forventes fremlagt politisk ultimo 

2019 inden den sendes i hørring.



I den betingede købsaftale med Slots- og kulturstyrelsen vil kommunen skulle opfylde en række 

betingelser før det egentlige grundsalg.

Kommunen er klar til, at opfylde de aftalte salgsvilkår, når Slots- og Kulturstyrelsen endeligt har 

udpeget ønsket placering og den grundstørrelse de ønsker at købe. Der udestår fortsat en endelig 

afklaring af grundstørrelse og de endelige planforhold, hvorfor bl.a. udstykning, vejprojekt og 

lokalplan afventer styrelsens beslutninger. Nedrivning af eksisterende bygninger forventes 

igangsat, og det er fortsat uafklaret hvor sti fra Store Rørbæk til Station skal placeres ved 

igangsætning af byggeriet.

Tidsplan

Tidsplanen for hhv. udbud af udvikling og salg af arealer skal sammen med den videre proces 

revurderes og besluttes. Byrådet har drøftet udbud på møder henholdsvis den 4. og den 11. 

september og skal mødes igen den 18. september med henblik på at beslutte udbud af arealer.

Tidsplan for udbud af rammeaftale for bygherrerådgivning følges. Resultatet og indgåelse af aftale 

med bygherrerådgiver forventes fremlagt til politisk efterretning i november 2019.

Kommunen og Banedanmark følger den overordnede tidsplan om en færdig station i august 2020.

Tidsplan ved den betingede købsaftale for Fællesmagasinet er forskudt, således at salg forventes 

i foråret 2020 og ikke medio 2019 som tidligere forudsat. Den tidsmæssige forskydelse skyldes 

primært forsinkelse af grundlag og købers beslutninger for udarbejdelse af lokalplan.

Opgaver før 2018 med afledt økonomi

Færdiggørelse af Deltakvarteret. Overdragelse af arealer til grundejerforening samt færdiggørelse 

af belægning udestår. Som en del af budgetaftalen for 2019 er der blevet afsat det fornødne 

rådighedsbeløb til færdiggørelsen i 2021.

Alle de tilbagekøbte ejendomme er frasolgt igen på nær rækkehusgrunden til 9 rækkehuse.

Der udestår fortsat arkæologiske undersøgelser, geotekniske- og miljøtekniske undersøgelser på 

dele af kommunens grundarealer.

Dele af mellemdeponi er aftaget af vejdirektoratet ved udførelse af afkørselsanlæg til Vinge. 

Øvrige mellemdeponi i Vinge Centrum efter MTH’s afslutning udestår.



I 2015 indgik kommunen og Frederikssund Forsyning nu Novafos en aftale om håndtering af 

overfladeafvanding i Deltakvarteret. Da forudsætninger har ændret sig, er administrationen i 

dialog med Novafos, om at få ændret aftalen.

Samlet status for vedtagne bevillinger

Status på vedtagne bevillinger og forbrug frem til den 1. september 2019 er vedlagt.

Økonomi

Center for økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Vedlagte bilag A indeholder en status over Vinge økonomien for 2018 - 2023 - herunder faktisk 

forbrug samt afsatte rådighedsbeløb/driftsudgifter til det samlede Vinge projekt.

Indstilling

Center chefen for By og Land indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at:

Sagen tages til efterretning.1. 

Beslutning

Taget til efterretning.

Økonomiudvalget anmodede om en sag vedr. bassiner i Vinge - herunder Novafos' aktiviteter.

Bilag A - Status på Vinge økonomien•

232  Parkeringskontrol på vejarealer

Sagsfremstilling

Byrådsmedlem Inge Messerschmidt (O) har, jvf. bestemmelserne i styrelseslovens § 11, anmodet 

om at få denne sag optaget på Byrådets dagsorden. Sagen er behandlet i Teknisk Udvalg den 4. 

september 2019 og det er sagsfremstillingen herfra, som fremgår nedenfor.

Formand for Teknisk Udvalg Tina Tving Stauning (A) har anmodet om at få en sag drøftet i 

Teknisk Udvalg om parkeringskontrol på vejarealer. Formanden ønsker drøftet, hvorvidt 

administrationen skal forberede en sag til politisk behandling, der redegør for muligheden for og 

konsekvenserne af en evt. annullering af parkeringskontrollen på vejarealer.

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/6d627f85-5553-4f8a-b8ff-0fcc1817123d/document/743f1c7c-fa0a-40b3-9794-90e5abc8d56a/bilag-a-status-paa-vinge-oekonomien
http://www.frederikssund.dk/#item-232
http://www.frederikssund.dk/#item-232
http://www.frederikssund.dk/#item-232
http://www.frederikssund.dk/#item-232
http://www.frederikssund.dk/#item-232


Supplerende sagsfremstilling den 4. september 2019

Den 5. marts 2012 foretog udvalget en evaluering af den kommunale parkeringskontrol, og 

besluttede samtidig at indgå kontrakt med Parkering Nord. Det betyder, at Parkering Nord 

varetager administrationen af parkeringskontrol i Frederikssund Kommune, herunder behandling 

af klagesager (bilag).

Formål

Overordnet set er formålet med parkeringskontrollen at sikre overholdelse af Færdselslovens 

bestemmelser samt overholdelse af lokale parkeringsrestriktioner.

Formålet med reglerne i færdselsloven er især at undgå ulykker. I forhold til parkering handler 

det i særlig grad om, at børn og andre svage trafikanter ikke skal blive overset i trafikken, fordi 

en parkeret bil spærrer for udsynet. Særlige risikoområder er, hvor der parkeres for tæt på et 

vejkryds eller et fodgængerfelt, parkeres på fortovet eller hvis en bil f.eks. parkerer mellem 

træer på offentlige græsarealer. Af sådanne årsager kan fodgængere med barnevogne og 

brugere af rollatorer blive tvunget ud på kørebanen.

•

Særligt i byerne er formålet også at undgå uhensigtsmæssig langtidsparkering på steder, hvor 

kommunen f.eks. af hensyn til de lokale erhvervsdrivende og andre, ønsker en smidig og 

løbende "omsætning" på parkeringspladserne. På disse steder er der ofte indført 

korttidsparkering på f.eks. 1 time eller 2 timer. Bilag.

•

Fordele ved parkeringskontrollen i Frederikssund Kommune

Frederikssund Kommune har i den gældende aftale med Parkering Nord i Aalborg en aflastning i 

administrationen ved, at de varetager administration af kommunens parkeringskontrol. Dette sikrer 

trafiksikkerheden i henhold til Færdselsloven samt bidrager til, at der løbende er 

parkeringsmuligheder ved de handlende i byerne og i øvrigt ved rådhuset og andre steder med 

ønske om løbende offentlig tilgængelighed. Derudover varetager parkeringskontrollen også 

følgende opgaver:

Vejleder bilisterne om parkeringsforhold•

Rykker ud til borgernes anmeldelser om ulovlige parkeringer. Dette sker efter anmodning fra 

administrationen

•

Registrerer og anmelder fejl og mangler på især skilte og afmærkninger.•

For så vidt angår indtægterne fra parkeringskontrol, så har staten ændret lovgivningen, så staten 

fra 2019 får 70 % af indtægterne mod tidligere 50 %. Derfor er ordningen ikke længere i balance i 

forhold til Parkering Nord, idet Frederikssund Kommune fremover må forvente at skulle betale 



årligt 30.000 kr. for aftalen.

Herudover betaler Frederikssund Kommune for den medarbejder, der med 50 timer om måneden, 

svarende til to dage om ugen, arbejder som parkeringsvagt. Parkeringsvagten pålægger 200 til 

300 afgifter årligt. Mængden af afgifter er relativ lille. Det er administrations vurdering, at det ikke 

er mængden af afgifter, som er vigtig, men mere den forebyggende tilstedeværelse af 

parkeringsvagten. Det er derfor heller ikke kommunens formål at få flest mulige indtægter. 

Formålet er at sikre trafiksikkerheden og tilgængeligheden på parkeringspladserne.

Konsekvenser ved en evt. opsigelse af parkeringskontrollen

Tidligere havde Politiet ansvaret for den del af færdselsloven, der vedrører håndhævelse af 

parkeringsovertrædelser. Imidlertid havde og har Politiet ikke ressourcer til opgaven, og derfor 

blev det gjort muligt for kommunerne at overtage den del af Færdselsloven, hvor 

parkeringsreglerne skal håndhæves.

Såfremt kommunen opsiger aftalen med Parkering Nord, vil håndhævelse af parkeringskontrol 

blive overdraget til Politiet igen. Det må efterfølgende forventes, at håndhævelse af 

parkeringsrestriktionerne nedskalleres, og at kommunen vil miste de fordele, som anført ovenfor.

Opsigelsesfristen for den nuværende kontrakt er 6 måneder.

Økonomi

Frederikssund Kommune har en parkeringsaftale med Parkering Nord. Fortsætter aftalen i sin 

nuværende form, må der efter nye gældende regler, forventes et årligt underskud på 30.000 kr., 

som skal afholdes inden for eksisterende budgetramme, så det ikke påvirker kommunens likviditet 

negativt.

Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

Fortsætte parkeringskontrollen.1. 

Historik

Teknisk Udvalg, 14. august 2019, pkt. 74:

Udvalget ønsker udarbejdet en sag.



Teknisk Udvalg, 4. september 2019, pkt. 82:

Socialdemokratiet stiller et ændringsforslag om at ophæve parkeringskontrollen på kommunale 

parkeringspladser i en forsøgsperiode på et halvt år.

For stemte: Lars Jepsen (A), Anne-Lise Kuhre (A) og Tina Tving Stauning (A).

Imod stemte: Michael Tøgersen (V), Kristian Moberg (V), Jørgen Bech (V) og Jens Jørgensen (V).

Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.

Administrationens indstilling tiltrådt.

For stemte alle.

Beslutning

Drøftet.

Tidligere evalueringer og beslutninger vedr. den kommunale parkeringsordning.•

Parkeringsbekendtgørelse rev. 28.11.2018•

Bilag, Oversigt over offentlige og private parkeringspladser i Frederikssund by•

Bilag, Parkeringsrestriktioner i Frederikssund by•

233  Orientering om budgetudfordring på kollektiv trafik i 2019 og 2020

Lovgrundlag

Lov om Trafikselskaber

Sagsfremstilling

Budgetudfordringen i 2019

Kommunens oprindelige budget til busdrift er på 23,6 mio. kr. i 2019 Dertil skal lægges 0,5 mio. 

kr., som kommunen har modtaget fra Movia i efterregulering for tidligere år. Det samlede budget i 

2019 er derfor på 24,1 mio. kr. Udgiften til flextur er budgetlagt til 1,3 mio. kr.

Ved Movias første budgetopfølgning pr. 21.6.2019 forudses et underskud på 0,9 mio. kr. 

bestående af følgende:

Et underskud på 0,4 mio. kr. på den ordinære busdrift. Dette skyldes primært faldende •
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passagerer,

Ekstra udgifter på 0,5 mio. kr. til flextur som følge af øget forbrug af flextur.•

Hertil lægges et kalkuleret underskud på ca. 0,2 mio. kr., som udvalget på møde i marts 

besluttede at videreføre til 2020. I alt vurderes at være ekstra udgifter i 2019 på ca. 1,1 mio. kr.

Budgetudfordringen i 2020

Movia har den 21.6.2019 udsendt 1. behandling af deres budget for 2020.

Af Movias budget fremgår, at kommunens udgifter til den ordinære busdrift estimeres til 23,7 mio. 

kr., mens udgiften til flextur estimeres til 1,9 mio. kr. Dermed forventes kommunens samlede 

tilskud til kollektiv trafik at blive 25,6 mio. kr., såfremt busdriften og flextur fortsætter uændret.

Som et alternativ til Flextur kan tilbydes ”Plustur”. Plustur er et ny ordning i Flextrafik, der kun 

tilbydes, hvis der ikke er bus og tog inden for en vis afstand. Læs mere om Plustur i vedlagte 

bilag.

Økonomi

Der forventes et merforbrug på 1,1 mio. kr. i 2019. Dette er indarbejdet i administrative skøn for 

den samlede kommunale økonomi og søges finasieret via færre udgifter på øvrige områder. 

Merudgifter for 1,2 mio. kr. årligt fra 2020 er indarbejdet i budgetgrundlaget for 2020-2023.

Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og 

Byrådet at:

1. Orienteringen tages til efterretning.

Historik

Teknisk Udvalg, 4. september 2019, pkt. 80:

Anbefales.

Beslutning

Sagen udgik af dagsordenen.

frederikssund-specifikation-for-budget-2020-1-beh•

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/71fdab62-c03c-4968-87af-606886a64a14/document/895d5dd0-f730-48e4-a857-51868f9ab9d1/frederikssund-specifikation-for-budget-2020-1-beh


frederikssund-specifikation-for-estimat-1-2019 (2)•

Notat_Hvad er plustur•

234  M/F Columbus, tildeling af kontrakt for drift af færgen

Lovgrundlag

Bekendtgørelse om færgefart BEK nr 508 af 16/5/2013, mm.

Sagsfremstilling

Da den tidligere kontrakt for drift af Kommunens færge M/F Columbus udløber, har 

administrationens haft driften af færgen i udbud og der er fundet en entreprenør, der vil drive 

færgen på de angivne udbudsvilkår.

Da der ikke foreligger en procedure (iht. delegationsplanen) for hvem, der skal underskrive 

kontrakten, ønsker administrationen at komme med sit bud på, hvordan dette kunne foregå.

Historik

Færgen M/F Columbus har været i Frederikssund Kommunes ejerskab siden 

kommunesammenlægningen og ejerskabet og aftalegrundlaget om driften er videreført fra den 

tidligere Jægerspris Kommune.

Ansvarsfordelingen mellem kommune og entreprenør har i kontrakten stort set været uændret de 

seneste 15 år.

I hovedtræk fordeler ansvaret sig således:

Entreprenøren:

Forpligtiger sig til at opretholde sejlads mellem Kulhuse Havn og anløbsstedet i Sølager jf. 

omfang af kontrakt og fra d. 1. april til 30. september

•

Afholder udgifter til sejllads: drivmidler, smøring mv., som udgifter til mindre vedligeholdelse•

Udfører mindre malervedligeholdelsesopgaver•

Gennemfører løbende overvågning og identifikation af vedligehold, reparations-, samt 

udskiftningsbehov

•

Fører tilsyn ved større vedligeholdelsesopgaver•

Afmontering og montering, så vidt det er muligt, dele til udskiftning eller reparation•

Forestår løbende kontrol og eftersyn af sikkerheden og sikkerhedsudstyr•

Sørger for, at M/F Columbus til enhver tid er rengjort og funktionsdygtig•
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Gennemfører det årlige værftseftersyn og koordinere reparationsarbejder på baggrund af dok-

liste

•

Udarbejder forslag til sejlplan, samt afholder udgifter til takst-brochurer mm.•

Afholder udgifter til annoncering•

Har ansvar og afholder udgifter til personale•

Sikrer vinterophold og føre tilsyn og har ansvaret for M/F Columbus under vinterophold•

Forpligter sig til at opretholde sejlrenden mellem anløbsstedet i Sølager og Kulhusrenden, i det 

opfang der ikke skal benyttes ekstern hjælp

•

Frederikssund Kommune:

Stiller M/F Columbus vederlagsfrit til rådighed for entreprenøren•

Afholder udgifter til større reparationer og forbedringer•

Afholder udgifter til forsikring af M/F Columbus, passagerer mm.•

Afholder udgifter til M/F Columbus anløb i Kulhuse havn, Anløbsstedet i Sølager, bedding i 

Holbæk samt vinterophold i Lynæs Havn.

•

Udbud

Den nuværende kontrakt udløber med udgangen af 2019. I forbindelse med udbuddet er der ved 

Sekretariatet for Teknik, Erhverv og IT, Center for Økonomi - Udbud og Kontrakt samt Transport-, 

Bygnings- og Boligministeriet, kontrolleret hvilken lovgivning og dermed også hvilken type udbud 

færgedriften skal udbydes under.

I denne specifikke sag er det på baggrund af et svar fra Transport-, Bygnings- og Boligministeriet 

vurderet, at markedet for denne type opgaver samt vilkårene i kontrakten er så begrænset, at det 

reelt ikke giver mening at lave et EU-udbud. I stedet er det offentliggjort i EU-tidende, at 

Frederikssund Kommune havde til hensigt at tildele opgaven til Kulhusfærgen ApS V. Direktør 

Steffen Laudrup Andersen.

Eventuelle andre entreprenører har derved haft mulighed for at gøre indsigelse og tilkendegive 

deres interesse.

Efter den krævede stand still periode på 10 dage, er der ikke modtaget nogen indsigelser eller 

interessetilkendegivelser.

Underskrivning af kontrakter

Den tidligere Jægerspris Kommune gav mandat til Borgmesteren for underskrivning af kontrakten. 

Administrationen har undersøgt, om der er foretaget nye beslutninger omkring dette senere. Det 

er ikke tilfældet. Der er ikke angivet forhold omkring færgen i den nyeste delegationsplan for 



Frederikssund Kommune.

På baggrund af at der er tale om en løbende drift af færgen og at denne type kontrakter typisk 

indgås og underskrives af administrationen, foreslås det, at der gives mandat til den direktør, der 

har det direktørområdet, færgen henhører under. I 2019 er dette den tekniske direktør Kristian 

Nabe-Nielsen.

Økonomi

Center for Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Direktøren for Erhverv, Teknik og IT indstiller til Teknisk Udvalg, at:

Frederikssund Kommune tildeler kontrakten vedrørende drift af Kulhusfærgen til ApS V. 

Direktør Steffen Laudrup Andersen.

1. 

Den tekniske direktør gives mandat til at underskrive kontrakten på vegne af kommunen.2. 

Historik

Teknisk udvalg, 4. september 2019, pkt. 84:

Indstillingspunkt 1: Godkendt.

Indstillingspunkt 2: Ikke tiltrådt. Udvalget ønsker, at både borgmesteren og den tekniske direktør 

underskriver kontrakten.

Beslutning

Teknisk Udvalgs anbefaling tiltrådt.

Aftale Kulhus færgen ApS 2019-2024 V3, 20.06.2019.pdf•

235  Høring: Sammen om Psykiatriens Udvikling

Sagsfremstilling

Udvalget forelægges i denne sag Regionsrådets høringsudkast til Sammen om Psykiatriens 

Udvikling - Treårsplan 2020-2022 samt administrationens forslag til høringssvar. Sagen behandles 

samtidigt i Social- og Sundhedsudvalget, Uddannelsesudvalget og Opvækstudvalget.
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Regionsrådet i Region Hovedstaden har siden sommeren 2018 arbejdet med forslag til en ny 

Treårsplan 2020-2022 . Regionsrådet vil med Sammen om Psykiatriens Udvikling - Treårsplan 

2020-2022 arbejde for en psykiatri, hvor mennesker med psykisk sygdom mødes som ligeværdige 

partnere, der har indflydelse på egen behandling og tilbydes et recovery-orienteret og 

sammenhængende patientforløb af høj faglig kvalitet.

Forslag til Region Hovedstadens Treårsplan 2020-2022 er sendt i høring i perioden fra den 27. 

juni 2019 til den 9. september 2019. I denne nye plan defineres en række fokuserede pejlemærker 

for psykiatriens udvikling i årene 2020-2022, som er udvalgt i tæt samarbejde med en bred skare 

af interessenter, herunder patient- og pårørendeforeninger, medarbejdere, recovery-mentorer, 

ledere, faglige organisationer, kommuner samt praksissektor.

Disse fokuserede pejlemærker er:

Recovery som fortsat fundament og pejlemærke for alle indsatser•

Stærkere og mere forpligtende samarbejde mellem psykiatri, kommune, praksis og civilsamfund•

Gode og sammenhængende forløb for børn og unge•

Forebyggelse og nedbringelse af alle former for tvang•

Lighed i sundhed for mennesker med psykisk og somatisk sygdom•

Styrket og koordineret indsats for mennesker med psykisk sygdom og misbrug•

Gode rammer og arbejdsvilkår for medarbejderne i psykiatrien•

Administrationen har udarbejdet et udkast til høringssvar med følgende hovedpointer:

Overordnet set er treårsplanen interessant og kommunen ser frem til at samarbejde herom.•

Stærkere fokus på tidlig opsporing og udredning blandt de unge er virkelig en positiv udvikling, 

som kommunen er glad for, at regionen fortsat vil have fokus på.

•

Under tværsektorielt samarbejde ville det være godt med et stærkere fokus på enighed om, 

hvad færdigbehandling i psykiatrien indebærer, ved overgang til kommunalt ansvar. Tilsvarende 

bør der arbejdes med at etablere en fælles forståelse af, hvordan der arbejdes recovery-

orienteret og hvordan netværket inddrages

•

Netværksmøder kan være rigtig givtige i forhold til fremtidig indsats for den unge og bør fortsat 

prioriteres med henblik på overgang til kommunalt ansvar.

•

Indsatser skal være afstemt mellem kommune og psykiatri.•

På baggrund af udvalgenes drøftelser vil administrationen revidere udkastet til høringssvar med 

eventuelle bemærkninger, hvorefter høringssvaret sendes til Regionsrådet senest ved 

høringsfristens udløb den 9. september 2019. Økonomiudvalget og Byrådets behandling af 



høringssvaret foregår efter høringsfristens udløb. Derfor fremsendes høringssvaret til 

Regionsrådet med forbehold for politisk godkendelse i Byrådet. Høringssvaret behandles i 

Økonomiudvalget den 18. september 2019 og i Byrådet den 25. september.

Vedlagt sagen er Regionsrådets høringsudkast til Sammen om Psykiatriens Udvikling - Treårsplan 

2020-2022 samt administrationens forslag til høringssvar.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Eventuelle høringssvar fremsendes 

hurtigst muligt til udvalgets medlemmer.

Høringssvar Handicaprådet:

Handicaprådet tager punktet til efterretning, men ønsker underretning, hvis der ændres i 

kommunens høringssvar til Region Hovedstaden.

Høringssvar Ældrerådet:

Ældrerådet er enig i administrationens høringssvar angående Psykiatriens udvikling 2020 –2022. 

Med den tilføjelse at samarbejdet mellem psykiatrisk afdeling og læge skal have høj prioritering.

Supplerende sagsfremstilling til Økonomiudvalgsmøde den 18. september 2019

På møde den 2. september 2019 udtrykte Social- og Sundhedsudvalget ønske om at ændre 

formuleringen "netværksmøder kan være enormt givtige" til "netværksmøder kan være givtige". 

Administrationen har således tilrettet høringssvaret med udvalgets bemærkning. Det reviderede 

høringssvar er vedlagt sagen som bilag.

Økonomi

Regionrådets treårsplan for psykiatriens udvikling 2020-2022 og administrationens høringssvar 

har ingen direkte bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Voksenstøtte og Rehabilitering indstiller, at Social- og Sundhedsudvalget, 

Opvækstudvalget og Uddannelsesudvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

Drøfte administrationens høringssvar til Sammen om Psykiatriens Udvikling - Treårsplan 

2020-2022.

1. 

Godkende administrationens høringssvar til Sammen om Psykiatriens Udvikling - Treårsplan 2. 



2020-2022.

Historik

Social- og Sundhedsudvalget, 2. september 2019, pkt. 88:

Anbefales.

Opvækstudvalget, 2. september 2019, pkt. 45:

Indstillingspunkt 1: Drøftet.

Indstillingspunkt 2: Godkendt.

Fraværende:

Charlotte Drue Aagaard (V).

Uddannelsesudvalget, 4. september 2019, pkt. 99:

Indstillingspunkt 1: Drøftet.

Indstillingspunkt 2: Anbefales.

Beslutning

Indstillingspunkt 1: Drøftet

Indstillingspunkt 2: Anbefales.

Fraværende: Inge Messerschmidt (O).

Høringsudkast Sammen om Psykiatriens Udvikling Treårsplan 2020-2022•

Udkast til høringssvar vedrørende Sammen om Psykiatriens Udvikling - Treårsplan 2020-2022•

236  Status vedr. byggeri af svømmehal (Lukket punkt)

Fritids- og Kulturudvalgets indstilling anbefales.

237  Forslag om lukning af Bofællesskabet Kongshøj Allé
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Lovgrundlag

Lov om social service.

Lov om socialtilsyn.

Sagsfremstilling

Denne sag omhandler en stillingtagen til et forslag om udfasning af Bofællesskabet Kongshøj Allé.

Bofællesskabet er af Socialtilsyn Hovedstaden godkendt til målgruppen af voksne med 

udviklingshæmning og rummer fire lejligheder samt fællesarealer.

Der er tilknyttet to pædagogiske medarbejdere til bofællesskabet. Derudover er der oprettet endnu 

en stilling på baggrund af særtakst. Der er personaledækning i tidsrummet 7.00 – 20.00. 

Beboerne skal derfor kunne være uden personaledækning senere om aftenen og i nattetimerne 

samt i kortere tidsrum i løbet af dagen.

LEV ejer bygningen og udlejer den til Frederikssund Kommune via en erhvervslejekontrakt.

Tidligere politisk behandling

Social- og Sundhedsudvalget behandlede på udvalgsmødet den 11. juni 2018 (punkt 54) et 

forslag om enten at udfase bofællesskabet eller at indlede en dialog med beboernes 

handlekommune om muligheden for en re-visitation af beboerne med henblik på at lovliggøre 

tilbuddets juridiske grundlag.

Baggrunden for dette var Socialtilsynets beslutning om at tilbagekalde godkendelsen af tilbuddet, 

idet den daværende juridiske konstruktion, hvor nogle af beboerne havde lejekontrakt og samtidig 

var visiteret til et tilbud efter servicelovens § 107, ikke var lovlig.

Forslaget om en lukning var desuden begrundet i tilbuddets utidssvarende indretning, hvor 

beboernes forventede større fremtidige behov for pleje og handicapvenlig indretning ikke vil kunne 

tilgodeses i de nuværende rammer. Sårbarheden i forhold til en udskiftning i beboergruppen bliver 

også stor, når der er få beboere.

Derudover var udfordringerne at sikre tilstrækkelige personalefaciliteter til et døgndækket tilbud 

med sovende nattevagt beskrevet i sagen. Af sagen fremgik også, at administrationen vurderede, 

at et døgndækket tilbud med kun fire pladser ville blive relativt omkostningstungt at drive.



På mødet den 11. juni 2018 besluttede Social- og Sundhedsudvalget at omdanne pladserne til § 

108-pladser, og at administrationen skulle indlede en dialog med beboernes handlekommuner om 

muligheden for re-visitation af de berørte beboere med henblik på at lovliggøre det juridiske 

grundlag.

I beslutningen indgik, at udvalget på ny ville tage stilling til tilbuddets status, hvis der skete 

ændringer i beboersammensætningen.

Dette er begrundelsen for, at administrationen nu igen tager sagen op.

Resultat af tilsyn

Allerede ved tilsynsbesøget i marts 2018 vurderede Socialtilsynet, at målgruppen havde udviklet 

sig meget forskelligt og ikke længere kunne anses for værende en homogen gruppe, idet tilsynet 

konstaterede, at plejebehov og tillægshandicap hos nogle af beboerne var af så omfattende 

karakter, at støttebehovet blandt beboerne var vidt forskelligt.

I forbindelse med tilsynet, der blev gennemført den 20. februar 2019, konkluderede Socialtilsynet i 

tilsynsrapporten, at uligheden er yderligere skærpet, og at den nuværende 

beboersammensætning ikke længere matcher den godkendte målgruppe (udviklingshæmning).

Af tilsynsrapporten fremgår desuden, at Socialtilsynet har særlig opmærksomhed på, at borgernes 

forskellige behov gør det vanskeligt for den lille personalegruppe at kunne rumme de faglige 

kompetencer og tilgange, som udviklingen hos nogle af beboerne fordrer.

Rapporten beskriver også, at bygningerne ikke vedligeholdes, og at adgangsforholdene til 

bofællesskabet udgør en risiko for borgerne. Dette har over en længere periode været påtalt over 

for udlejer, uden at der er sket handling.

Endelig fremgår det af tilsynsrapporten, at hjemmeplejen kommer 5 gange i døgnet, og at det er et 

spørgsmål om tid, før der vil være behov for fast nattevagt.

Det må forventes, at Socialtilsynets opmærksomhedspunkt på længere sigt vil udløse et påbud 

om at sikre, at beboersammensætningen matcher den godkendte målgruppe. Hvis påbuddet 

derefter ikke efterleves, må det forventes, at Socialtilsynet som en konsekvens heraf i sidste ende 

vil tilbagekalde bofællesskabets godkendelse.

Forslag om udfasning og proces herfor



Administrationen vurderer, at tilsynsresultatet giver anledning til at genoverveje tilbuddets fremtid, 

idet der er borgere i tilbuddet, som aktuelt ikke kan få opfyldt deres behov inden for tilbuddets 

rammer. Og på længere sigt må det forventes, at også de øvrige samt eventuelt nye beboere kan 

få pleje- og støttebehov, som ikke kan tilgodeses i de nuværende rammer. Herunder er de fysiske 

rammer ikke velegnede til indretning af personalefaciliteter til døgndækning.

Da det samtidig vil være relativt omkostningstungt at drive et døgntilbud for fire borgere og heller 

ikke vurderes at være hensigtsmæssigt at ændre i beboersammensætningen for måske at stå i 

samme situation inden for få år, foreslår administrationen, at der igangsættes en proces med 

henblik på en udfasning af bofællesskabet pr. 1. marts 2020.

Som en konsekvens af en udfasning vil bofællesskabets fire beboere skulle flytte til et andet 

bosted, afpasset deres behov for støtte og pleje. Udflytningen fra Kongshøj Allé vil ske i 

samarbejde med borgernes handlekommuner og i et tæt samspil med beboerne og deres 

pårørende med henblik på at finde den bedste løsning for den enkelte borger.

I forhold til de tre medarbejdere, vil ledelsen i samarbejde med Center for Politik, Sundhed og 

Personale sikre, at medarbejderne tilbydes mulighed for at få beskæftigelse i forbindelse med 

ledige stillinger i området. Indledningsvist vil ledelsen invitere medarbejderne til en samtale om 

situationen, ligesom MED og TR vil blive inddraget i processen frem mod en eventuel lukning.

Da alle fire pladser sælges til andre kommuner, vil udfasningen af bofællesskabet få marginal 

indvirkning på kommunens økonomi. Dog vil kommunen miste indtægter svarende til cirka 

100.000 kr. årligt fra den del af takstbetalingen, som omfatter overhead til centrale administrative 

funktioner.

I forhold til LEV vil administrationen samarbejde med tilbuddets ledelse om at iværksætte en 

afviklingsplan med henblik på ophør af lejemålet pr. 1. april 2020.

I forhold til erhvervslejekontrakten indgået med LEV, har Frederikssund Kommune seks måneders 

opsigelse. Såfremt LEV efter opsigelse af lejemålet ikke kan eller vil genudleje ejendomme men 

ønsker at sælge til tredje part, tilfalder et eventuelt provenu kommunen, ligesom et eventuelt 

underskud skal dækkes af kommunen. Frederikssund Kommune vil alene have en økonomisk 

forpligtelse i det tilfælde, hvor ejeren ikke formår at genudleje ejendommen (se også vedlagte 

notat om kommunens økonomiske forpligtelser i forbindelse med udtrædelse af erhvervslejemålet 

på Kongshøj Alle af 8. juni 2018).

Som det fremgår af vedlagte tids- og handleplan vil de nærmere forhold vedrørende afviklingen af 

lejemålet skulle afklares og drøftes med LEV.



Administrationen foreslår, at tids- og handleplanen for udfasning af bofællesskabet pr. 1. marts 

2020 sendes i høring hos MED-udvalg samt i beboer- og pårørenderåd, inden udvalget på møde 

den 12. august 2019 træffer beslutning om en eventuel anbefaling til Økonomiudvalg og Byråd om 

en afvikling af tilbuddet.

Ved udvalgets møde i august vil indkomne høringssvar blive lagt på dagsordenen sammen med 

administrationens bemærkninger.

Tilsynsrapporten, som er modtaget fra Socialtilsynet den 11. april, forslag til tids- og handleplan 

samt notat om kommunens økonomiske forpligtelser ved udtræden (udarbejdet juni 2018) er 

vedlagt sagen.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Eventuelle høringssvar fremsendes 

hurtigst muligt til udvalgets medlemmer.

Høringssvar Handicaprådet:

Da Handicaprådets høringssvar indeholder personoplysninger, er det sendt pr. mail til udvalgets 

medlemmer.

Høringssvar Ældrerådet:

Kommunen anbefaler lukning af bofælleskabet med udflytning af de 4 beboere (handicappede) i 

ugerne 36 – 38 i år.

Socialtilsynet har været på besøg, og de siger bl.a. at de fysiske rammer er meget nedslidte. 

Samtidigt er beboerne blevet tiltagende dårligere. Udover 1. diagnose er der nu tilstødt demens 

og psykiatriske lidelser, og det er en stor udfordring for personalet (trods opfyldning på 

uddannelse), at tilgodese de forskellige krav som denne udfordring kræver i husets små og intime 

rammer. Ligeledes har en enkelt af beboerne øget behov for støtte, og det har stor indvirkning på 

de andre beboere, idet der hver nat er besøg af hjemmeplejen (3 x hver nat mellem kl. 22- 06), 

det skaber uro og angst blandt de andre beboere.

Der er ikke oplyst hvor man vil flytte beboerne hen, men Ældrerådet anbefaler flytning, hvilket 

Ældrerådet forventer, vil ske under trygge rammer.

Supplerende sagsfremstilling til Social- og Sundhedsudvalgets møde 12. august 2019



Efter Social- og Sundhedsudvalgsmødet den 3. juni 2019 har forslaget om lukning af 

Bofællesskabet Kongshøj Allé været sendt i høring i MED-udvalg, i beboer- og pårørenderåd, i 

Handicaprådet og i Ældrerådet med henblik på, at der træffes en politisk beslutning.

Høringsfristen var sat til den 30. juni 2019. Ved høringsfristens udløb var der indkommet ét 

høringssvar fra beboer/pårørenderådet på Kongshøj Allé og Møllehaven. Høringssvaret er 

sammen med notat om administrationens bemærkninger vedlagt som bilag.

Ifølge den indgåede erhvervslejekontrakt med LEV, som ejer bygningen på Kongshøj Allé, skal 

Frederikssund dække et eventuelt underskud, hvis LEV - efter lukningen af bofællesskabet - 

vælger at sælge ejendommen. For at få det bedst mulige grundlag for at kunne afklare de 

økonomiske konsekvenser af et eventuelt salg af bygningen, har administrationen derfor indhentet 

en ejendomsmæglervurdering på ejendommen.

Ejendomsmæglervurderingen lyder på 3.000.000 kr. I forhold til ejendommens indestående 

fremgår det af notat om kommunens økonomiske forpligtelse i forbindelse med udtrædelse af 

erhvervslejemålet på Kongshøj alle af 8. juni 2018 (vedlagt som bilag), at det samlede 

indestående i ejendommen pr. 1. juni 2018 var 3,4 mio. kr. Såfremt ejendommen bliver solgt til 

den vurderede pris, vil kommunen få en forventet udgift på 400.000 kr. Det bemærkes i relation 

hertil, at beregningen er lavet ud fra det samlede indestående pr. 1. juni 2018.

Vedlagt er justeret tids- og handleplan for lukning af bofællesskabet.

Sagen er sendt i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. Eventuelle høringssvar fremsendes 

hurtigst muligt til udvalgets medlemmer.

Høringssvar Handicaprådet:

Handicaprådet må her henvise til tidligere afgivne høringssvar i denne sag, idet Handicaprådets 

opfattelse ikke har ændret sig, men vi må tage stærk afstand fra det faktum, at der ikke oplyses 

noget om, hvad der skal ske med de berørte borgere. Hvilket tilbud ligger der til dem? 

Handicaprådet har den opfattelse, at behandle handicappede borgere på denne måde er 

uanstændigt. Handicaprådet må derfor anfægte ordlyden i indstillingen, hvoraf det klart fremgår, at 

der er truffet en endelig beslutning, og høringssvar blot er noget man skal efterspørge rent 

lovmæssigt.

Høringssvar Ældrerådet:



Ældrerådet ønsker ikke at ændre indstillingen i det tidligere afgivne høringssvar, vedrørende 

lukning af Bofællesskabet Kongshøj Allé selvom de supplerende oplysninger giver anledning til 

betænkeligheder på grund af de usikre og negative økonomiske konsekvenser.

Ældrerådet har stor sympati for Beboer- og Pårørenderådets bemærkninger og forventer 

naturligvis, at en eventuel flytning bliver udført på en skånsom måde, som nævnt i 

sagsfremstillingen - men ikke nærmere beskrevet.

Supplerende sagsfremstilling til Økonomiudvalgets møde den 18. september 2019

Tids- og procesplan for udfasning af bofællesskabet er opdateret pr. 9. september (planen er 

vedlagt som bilag).

Økonomi

Såfremt Bofællesskabet Kongshøj Allé udfases vil der mistes indtægter til dækning af 

administrative overheadomkostninger i størrelsesordenen 100.000 kr. årligt. Kommunen vil i 

henhold til erhvervslejekontrakten med LEV desuden være forpligtet til at dække et eventuelt tab, 

hvis LEV ønsker at sælge ejendommen. I henhold til mæglervurdering vil kommunen ved et salg 

få en forventet engangsudgift på 400.000 kr. i 2020. De samlede udgifter på 500.000 kr. i 2020 og 

100.000 kr. fra 2021 og frem vil skulle afholdes inden for eksisterende rammer for at undgå 

negativ påvirkning af likviditet og service driftramme.

Indstilling

Centerchefen for Voksenstøtte og Rehabilitering indstiller, at Social- og Sundhedsudvalget over 

for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

Bofælleskabet Kongshøj Allé udfases i overensstemmelse med den fremlagte tids- og 

handleplan.

1. 

Historik

Indstilling til Social- og Sundhedsudvalgets møde 2. juni 2019:

Centerchefen for Voksenstøtte og Rehabilitering indstiller til Social- og Sundhedsudvalget, at:

Tids- og handleplan for proces for udfasning af bofællesskabet Kongshøj Allé iværksættes.1. 

Tids- og handleplan for udfasning af bofællesskabet Kongshøj Allé sendes i høring hos 

MED-udvalg og i beboer- pårørenderåd inden behandling på udvalgets møde den 12. 

2. 



august 2019.

Beslutning Social- og Sundhedsudvalget, 3. juni 2019, pkt. 62:

Indstillingens punkt 1 godkendt, idet udvalget ønsker forelagt vurdering af ejendommen forelagt 

på udvalgets møde i august 2019.

Indstillingens punkt 2 godkendt.

Beslutning Social- og Sundhedsudvalget, 12. august 2019, pkt. 77:

Anbefales, idet administrationen kommenterer øvrige indkomne høringssvar forud for 

Økonomiudvalgets behandling.

Økonomiudvalget, 21. august 2019, pkt. 212: Social- og Sundhedsudvalgets indstilling blev bragt 

til afstemning.

For indstillingen stemte: Ole Søbæk (C), Kenneth Jensen (A) Ole Frimann Hansen (F), Maria 

Katarina Nielsen (B), John Schmidt Andersen (V), Hans Andersen (V) og Inge Messerschmidt (O).

Tina Tving Stauning (A) og Poul Erik Skov Christensen (A) undlod at stemme.

Social- og Sundhedsudvalgets indstilling anbefales.

Byrådet 28. august 2019, pkt. 166:

Sagen udgik af dagsordenen.

Beslutning

Social- og Sundhedsudvalgets indstilling af den 12. august 2019 anbefales.

Høringssvar fra beboer- og pårørenderådet i Kongshøj Allé og Møllehaven•

Administrationens bemærkninger til indkomne høringssvar_Opdateret 13. august 2019•

Tilsynsrapport Bofællesskabet Kongshøj Alle•

Justeret tids- og handleplan for udfasning af Bofællesskabet Kongshøj Allé•

238  Meddelelser

Sagsfremstilling

Orientering om salg af Sølvkærvej 2, Skuldelev.•
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Program for broindvielsen den 28. september 2019 kan ses på festoverfjorden.dk Programmet 

opdateres løbende. Vedhæftet er desuden invitation (inkl. kort program) til byrådets 

medlemmer.

•

Brev fra KL vedrørende fælleskommunalt IT-infrastruktur er vedlagt som bilag.•

Økonomiudvalgets sagsliste er vedlagt som bilag.•

Beslutning

Administrationen orienterede om status vedr. Sølvkærvej 2, der er udbudt til salg.

Brev fra KL til borgmesterkredsen vedr. fælleskommunalt it-infrastruktur.pdf•

Sagsliste Økonomiudvalget 2019 - september.docx•

VIP Invitation til åbning af fjordforbindelse.pdf•

239  Tilbagekøb af ejendom (Lukket punkt)

John Schmidt Andersen (V) bad om at få sin habilitet prøvet.

Økonomiudvalget besluttede, at han var inhabil i sagen, og han deltog derfor ikke i sagens 

behandling.

Indstillingspunkt 1, 3 og 4 anbefales.

Fraværende:

John Schmidt Andersen (V).

240  Vinge, videre proces (Lukket punkt)

Sagen drøftet.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A).
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